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ZEER GEHEIM 

Ex.nr. lo 

Notulen van de vergadering 
gehouden op vrijdag 1 april 1960 in de Trêveszaal aange-
ft' , vangen s morgens om len uur en 's middags voortgezet 

----------

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman, Cals , Klompé, Korthals, 
Luns (bij de punten 1, 2 a t/m 2 g en 16), 
lVIarijnen, De Pous, Van Rooy~ Toxopeus (bij de 
punten 1, 2 a tlm 2 g en 16) en Zijlstra 
(Afwezig minister Visser) 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Bot (bij punt 16), Calmeyer (bij punt 2 f ge
deeltelijk), Van Houten (bij de punten 2 a 
tlm 2 g) en Stijkel (bij punt 2 e ) 
Secretaris: J. Middelburg 

20 Buitenlands beleid . -

tie ~ d a Economische missie naar Tsjecho-Slowakije 

/if!û;;'!&/ A'Á, ~ 1 7 t~ Minister Luns heeft vernomen, dat een economische 
tv ~~ mitsie, ten dele ambtelijk ten dele met vertegenwoordigers 

I' uit het bedrijfsleven, onder leiding van staatssecretaris 
Veldkamp naar Tsjecho-Slowakije zal gaan. Sprek er wijst 
erop, dat dit de eerste maal is na 1948 dat een lid van de , 
Nederlandse regering dat land zal bezoeken, terwijl een 
andere moeilijkheid is, dat gratis vervoer voor de missie 
wordt aangeboden. Minister Klompé voelt niets voor deel
neming van een regeringslid aan de missie. Minister De Pous 
zal de vermelde bezwaren nog met staatssecretaris Veldkamp 
bespreken . . 

2 b. Cultureel contact met Polen 

Minister Cals herinnert naar aanleiding van het 
vorige punt eraan , dat hij steeds uitnodigingen van regeringen 
achter het IJzeren Gordijn heeft geweigerd. Spreker wil eoh
ter gaarne in de raad nog eens een gesprek hierover hebben, 
in het bijzonder over de betrekkingen met Polen. Minister 
Luns zal dit gaarne met minister Cals bespreken. 

2 c. Europese •.• 
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heeft uitgesproken ; naar aanleiding hiervan heeft de Zui d
afrikaanse regering bij de Nederlandse reger ing een pro
test ingediend, wat onzerzij ds is afgewezen. Spreker is 
voornemens bij de beantwoording van de vragen van mr. Bur
ger aanwe.zig te zi jn, maar zou niet aan het antwo ord van 
de minister-president nog wat willen toevoegen. 

2 h. Europese universiteit ( Zie notulen m.r. 25 maart 1960 , 
punt 2 f ) 

Minister Cals heeft de v orige dag met de v oorzit
ter van de Euratomcommissie Hirsch gesproken. Daarbi j bleek, 
dat deze het met spreker eens was ~ dat er een afzonderlijk 
verdrag moet komen, maar de Duitse bondsregering acht dat 
niet wenselijk, omdat zij dan de afzonderlijke Duitse lan
den erin mo et kennen, die ten aanzien van het onderwijs 
autonoom zijn. Met betrekking tot het toporgaan voor een 
Europese universiteit wa s Hirsch aanvankelij k van mening, dat 
dit gevormd moe st worden door de ministers van de Gemeen
schap van de Ze s , waarbij het aan de regeringen werd over-
gelaten al dan niet de minister van Onderwijs als lid er
van aan te wijzen. Spreker heeft dit principieel onjuist 
genoemd als ook andere landen dan de Zes tot het verdrag 
worden toegelaten. Dr. Hirsch heeft dit niet afgewezen, in
dien de Europese gemeenschappen daarbij ook kunnen meespre 
ken. Dit acht spreker wel mogelijk, aangezien de gemeen
schappen ook wi llen bijdragen in de kosten. De adviseur 
mr. Kohnstamm meende, dat de bi jdrage van de verschillen--
de landen via Buratom zou moeten lo pen, waarop Hirsch re 
ageerde, dat dit niet noodzakelij k was als maar ook Eura
tom een bijdrage leverde uit zijn fonds voor onderzoekin
gen. Spreker stelt voor thans eerst af te wachten wat uit 
deze bespreking komt. Hij heeft een g e spr ek gehad met zijn 
Belgische ambtgenoot en een Luxemburgse ver tegenwoordiger 
waarbij is afge sproken, dat zij als Beneluxministers ter
zake een lijn zullen trekken. In Rome zullen nu de zeven 
ministers van onderwijs bijeen komen voor een bespreking 
over de ~uropese universiteit, waaraan ook dr. Hi r sch wilde 
deelnemen. 

r.linister Zi jlstra zou het be zwaarli jk achten als 
Nederland zowel direct als via Euratom aan de kosten van 
een Europese universiteit zou mo eten bijdragen. Bij de 
vaststelling van de Nederlandse bi jdrage zal men in elk 
geval niet moeten uitgaan boven wat volgt uit de EEG- en 
Euratomsleutel. minister Cals verwacht, dat dr. Hirsch een 
royale bijdrage aan de universiteit wil g even uit het on
derzoekingsfonds van Euratom. Spreker deelt voorts mede , 
dat in mei een rapport over dit onderwerp in de raad van 
ministers van de gemeenschappen zal komen; voordien zal 
het in de Nederlandse ministerraad aan de orde worden ge
steld. 

2 i. Bui tenterri torinle -=-~ , 


